
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

ONSDAG DEN 14. JUNI KL. 17.00-19.00 
 

I MØDELOKALET PÅ SØNDRE SKOLE 
 

 
 
 
 
 
 
Deltagere: 
 
Tanja Pedersen  Anne Mette Schilling Schubart   
Per Søndergaard Mathiesen Dennis Okkerholm 
Michael Koch-Mikkelsen  Ann-Britt Kjær 
Louise Vraa Olesen  Ane Nørøxe   
Jakob Damgaard   Lilli Lindberg Larsen 
Iben Ellehauge (Formand)  Frederik Jensen 9.C  
Jan Stigaard   Thilde Kildsgaard Bach 9.B  
Isabella S. Michaelsen10E1 Arne Omar Sørensen 
 
   
     
 
 
Inviterede: Kristian Frost 
 
Afbud: Per Søndergaard Mathiesen, Frederik Jensen, Lilli Lindberg Larsen 
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 66 - 73 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

   
 

 
 
 

 
Dagsorden: 
 
 

66. Velkommen (Iben, OS) 5 minutter. 
 

67. Godkendelse af dagsorden og referat (Iben) 5 minutter 
Bestyrelsen godkender dagsorden og referat. 

 
68. Skema kommende skoleår (JST) 20 minutter 

Jan holder kommende skoleårs skemaer op imod bestyrelsens principper. 
Målet med punktet er bestyrelsens godkendelse af næste års skemaer. 
Jan gennemgår princippet for skemalægning, og hvordan lærerne har haft mulighed for at 
byde ind med skemaønsker. Bestyrelsen gennemgår udkastet til næste skoleår, Jan 
fortæller om den kommende proces og bestyrelsen nikker til at skemaerne følger skolens 
principper for skemalægning og samtykker, endvidere er der forståelse for, at der kan 
komme evt. ændringer.     

69. Planer for translokation og dimission (JST, LV, OS) 15 minutter 
Ledelsen fortæller om arrangementerne. 
Der er tradition for at skolebestyrelsesformanden holder en kort tale for afgangseleverne 
på Søndre Skole. 
Iben og Anne Mette er begge forhindrede. Er der en anden forælder, der har lyst? 
Alternativt inddrager Omar en hilsen i sin tale. 
Jan og Louise fortæller om formen og rammerne for dimissionen og translokationen. 
Tanja fra bestyrelsen vil gerne holde en kort tale fra bestyrelsen – tak for det.  

70. Skoleårets planlægning – orientering 15 minutter 
Status økonomi, klassestørrelser m.m. 
Omar fortæller om status på elevtallet, det lave sygefravær, elever i specialklassetilbud, 
afviklingen af storebededag, ansættelser til næste skoleår og hvordan det påvirker 
skolens økonomi frem mod en evt. besparelse. Omar anbefaler bestyrelsen, at vi i 
kommende skoleår budgetterer efter at bruge noget af vores buffer. Bestyrelsen bedyrer, 
at de er har tiltro til Omars anbefalinger og budget.   

71. Tak til formand og elever samt konstituering (OS) 15 min. 
Iben ønsker at træde ud af bestyrelsen og giver depechen videre til nuværende 
næstformand. Tak til Ann-Britt, der har repræsenteret 10.klasse og til vores 
elevrådsrepræsentanter Thilde, Frederik, og Isabella. 
Michael, der pt. er suppleant for Gitte overtager pladsen i bestyrelsen fra Iben kommende 
skoleår. 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
På MF10 er der suppleringsvalg til skolebestyrelsen på første forældremøde. 
Bestyrelsen drøfter overgangen. 
Omar fortæller, at der er suppleringsvalg den 23. august på 10.klasse, hvor der vælges to 
repræsentanter og samtidig skal der være tid til elevrådsvalg. Dette betyder, at vi til det 
første møde, der omhandler det nye budget, ikke er fuldtallige endnu. 
Konstitueringen foregår på det andet møde.  
Bestyrelsen har en drøftelse om, hvordan det kan være svært at få repræsentanter fra 
10.klasse. Der kan laves et benarbejde ift. at finde forældre, der går igen på begge 
matrikler. Bestyrelsen foreslår opslag på Aula for at gøre opmærksom på valget og 
vigtigheden af at 10.klasses stemme bliver hørt i bestyrelsen. Ledelsen drøfter input fra 
bestyrelsen og tager en beslutning ift. tiltag.    
 

72. Dennis fortæller om arrangement med Skole og forældre (Dennis) 10 minutter 
Dennis fortæller, hvilke nedslagspunkter han synes kunne tages med til videre drøftelse 
på møderne næste år. Skal der udarbejdes:  

 en procedure om svartid på aula – for lærere og forældre? 

 retningslinjer for klasse/trivselsarrangement – antal årligt osv.? 

 skole-hjem-samtaler alla Lind skole, hvor den unge er i fokus?  

 en struktur for fælles møder for skolebestyrelserne? 
Bestyrelsen synes at punkterne er vigtige især ift. forventningsafstemninger mellem skole-
hjem og forældrene imellem. Anne-Mette og Omar drøfter ovenstående i forhold til 
fremtidige dagsordner.  
 

73. Mødekalender skoleåret 2023/2024 samt evaluering (OS, alle) 30 minutter 
Omar fremlægger næste års mødeplan, og samler op i forhold til aftalte og kendte 
opgaver for bestyrelsen kommende år. 
Bestyrelsen supplerer med input og har evt. ønsker til bestyrelsesarbejdet kommende 
skoleår, og vi evaluerer på dette års arbejde i bestyrelsen. 
Bestyrelsen deltager til de første forældremøder. På 7. årgang deltager SSP og eventuelt 
misbrugskonsulent eller Headspace, på 8. årgang deltager UU-vejleder og på 9. årgang 
fortæller Jan om eksamen. Omar fortæller, at han også gerne vil invitere Headspace til et 
møde. 
Bestyrelsen føler sig meget involverede i beslutninger omkring skolen.  
Det er vigtigt, at ledelsen er opmærksom på at skabe mulighed for drøftelser på møderne, 
hvor bestyrelsen reelt kan komme i dybden med forældreperspektivet ift. at sætte skolens 
retning.   
Det kunne være interessant, at der var et fast punkt med nyt fra elevrødderne – så de 
unge fik en fast stemme på møderne.    
Vi drøftede for og imod flere faste punkter på dagsordenen med ”nyt fra” og Anne-Mette 
og Omar tager det med videre i forhold til planlægningen af kommende møder og finder 
en form på næste års møder. 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 

74. Eventuelt. 5 minutter 
Tanja fortæller om en god og rolig sidste skoledag. Trivselsforældrene sørger for at lægge 
alt på drev, så næste års trivselsforældre ikke skal starte forfra. 
Isabella fortæller om en rolig og hyggelig sidste skoledag på 10.klasse. Desværre var der 
ikke opbakning for en fælles fest, hvilket elevrådet havde forsøgt at stable på benene, 
men de unge mennesker mødtes klassevis. 
Jan viser billeder fra UVM-eksamen i hjemkundskab, som netop er påbegyndt i dag med 
tre års tilløb.  

Kommende møde: 
Onsdag 16. august i konferencen på Søndre Skole 17.00 – 19.00  
(Tema: Høring af budget 2024-2027) 

 


